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СЕМ дава порно на прокурор 

 

СОНЯ СПАСОВА 

Една нощ четиригодишната Ани се събужда и от . скука щраква с дистанционното на 

телевизора. Докато сменя каналите, попада на порно. Започва да плаче с глас, защото 

си мисли, че каката я боли, след като вика така силно. 

Подобна случка е описана в писмо до доц. Георги Лозанов, шеф на Съвета за 

електронни медии (СЕМ). 

Той и колегите му в регулатора са пратили писмо до главния прокурор Борис Велчев с 

искане за среща заради порноканалите. 

Идеята ни е да видим доколко е приложим Наказателният кодекс, според който 

разпространението на порнография е престъпление, обясни шефът на СЕМ. 

Едва ли има човек, който да не се е изкушавал да хвърли поне един поглед към екрана, 

докато там се разменят телесни течности, а мъж крещи „wunderbar" (прекрасно -от 

немски език). Канали като Private Spice и Playboy от години се разпространяват в 

пакетите тип икономичен или стандартен и на малки, и на по-големи оператори. Но 

когато програмата е аналогова, „заключване" с код от дистанционното не може да се 

направи. 

Тези канали се излъчват чрез предаватели, които често се намират в екстериториални 

зони и е трудно да се установи местонахождението на компаниите, които ги 

разпространяват и съответно под чия юрисдикция се намират, обясняват от СЕМ. 

Програмите обаче имат договор с кабелните и сателитните оператори у нас. 

Гледат ги 72% от мъжете 

Колко хора се забавляват с „хардкор еротик" каналите е трудно да се установи, защото 

в агенция ГАРБ, която мери зрителската аудитория, са ги сложили в групата „други" 

заедно с по-малко гледаеми телевизии. Причината е, че тези канали не си плащат, за да 

бъдат проучвани. 

Според неофициални данни на IPTV оператор (компания, които излъчва 

тв сигнал онлайн - б.р.) 20-те еротични канапа, които той предлага, за месец се гледат 

средно с 10% пъти повече, отколкото най-голямата телевизия Би Ти Ви. Разликата е, че 

на Би Ти Ви зрителите се задържат по повече от 26 минути, докато на каналите за 

възрастни остават минута и половина, обясни Ивайло Иванов от „Върджън груп", които 

представят над 60 чужди канала у нас, сред които и 10 с еротика. 

Пенсионерите най-много надават вой, когато някой канал със забавления за възрастни 

изчезне от пакета им, каза още Иванов. Изследване в Италия, Германия и 

Бразилия,направено от международната агенция ГфК през септември-ноември 2011 г., е 

установило, че 72% от мъжете гледат канали с „мръсни" сцени. 

Ограничителен достъп 

Архаично е да искаме да се премахнат порноканалите от медийната среда, но трябва да 

има ограничен достъп до тях, казва шефът на СЕМ доц. Лозанов. 

Повечето от операторите вече са наложили тази практика. От „Сателайт" обясниха, че 

предлагат 2 начина за регулиране на достъпа до порно канали. При първия, когато 

човек се опита да гледа съдържание, което не е подходящо за деца, картата за достъп до 

цифрова телевизия изисква пин код. 

Другият вариант е да се въведе парола за цифровия приемник лично от потреби- 



теля чрез дистанционното и менюто му, обясни Златко Еников от „Сателайт1'. 

В техния пакет има 6 канала с еротични забавления. Ограничение оттам са наложили и 

за канал със свободни двубои. 

Подобно решение за цифровия пакет от 5 еротични канала има и „Близу". В аналоговия 

пакет на кабелния оператор се предлага свободно „Private spice", но след полунощ. 

Имаме договор да го излъчваме и не е нужно да го кодираме, така както няма как да 

кодираме „Д иема", където след 24 ч също има еротика, смятат от компанията. В 

договорите, които подписваме с доставчиците на тези канали, липсва дефиницията 

„порно", а се говори за „съдържание за възрастни", уточниха от „Близу". 

В момента,Диема" е единствената от родните телевизии, която излъчва еротика. Преди 

години там вървеше и предаването „Секс игри, ах" с Диана Любенова. 

|Има го и в интернет 

В интернет има хиляди сайтове с порно. За да се гледат, е достатъчно да увериш само с 

мишката, че имаш 18 г. Интернет няма как да се регулира. Реално обаче много повече 

от СЕМ, медиите и бизнеса отговорност за това какво гледат децата имат родителите. 

Ако те не се интересуват какви ги върши наследникът им, никой прокурор, пък било то 

и с помощта на Батман, няма да може да се справи с порното.  

 


